



The Northern Birthday Box Project

Teachers, here is a simple and low-cost activity you can do with your students, and which can have a big impact on surprising a child in need on his or her birthday!

The Northern Birthday Box Project is a group of volunteers who connect people living in remote and northern areas of Canada with sponsors to supply a fun birthday party for a child.

As of July 2019, over 6,000 boxes had been sent out via the Northern Birthday Box Project to help children celebrate their birthdays. The focus is on children aged 1-17, who live in these communities.

Often, the cost of living in northern communities is very high. One of the project's goals is to raise awareness of food insecurity, cost of living, and other issues within the remote and northern areas of Canada. Providing a birthday box brings joy to the child, and helps parents and guardians with the additional expenses surrounding birthdays, and southern students become more aware of the challenges of living in Canada's north.

Each child is matched with a sponsor who gets the **name, age,** and a few **theme preferences** of the birthday child. Boxes should include cake mix, icing, and a few birthday decorations.

The sponsor ships the box directly to the child's family. All costs are covered by the sponsor, including shipping. **Consider purchasing a prepaid box via Canada Post to save on shipping costs.**

Completed birthday applications must be submitted at least 2 months before the child's birthday in order to qualify for a box. **If you would like to participate with your students, and together collect for a birthday box:**

- 1) Visit and Like the Facebook page called **The Northern Birthday Box Project Page**
<https://www.facebook.com/NorthernBirthdayBox/>
- 2) Send them a private message requesting to be matched with a child

Please keep in mind that this is run by volunteers. One of the women who runs this project is also a teacher in Northern Canada. A response is typically given within a couple of days.

All correspondences are done through this group to ensure the confidentiality of the children in question.

QPAT, **Get Connected** and the ATA would love for you to share your **Northern Birthday Box Project** pictures and stories with us. For QPAT, contact Julie Montpetit at julie_montpetit@qpat-apeq.qc.ca For the ATA, contact Gail Klinck at ataunionofficer@gmail.com



Le "Northern Birthday Box Project"

Le "Northern Birthday Box Project" est composé d'un groupe de bénévoles qui relie les gens vivant dans les régions éloignées du nord du Canada avec des commanditaires pour offrir une fête d'anniversaire amusante aux enfants.

En juillet 2019, plus de 6 000 boîtes avaient été envoyées par l'intermédiaire du "Northern Birthday Box Project" pour aider les enfants à célébrer leur anniversaire. L'accent est mis sur les enfants âgés de 1 à 17 ans qui vivent dans ces communautés.

Souvent, le coût de la vie y est très coûteux. L'objectif est de sensibiliser la population à l'insécurité face à une saine alimentation, au coût élevé de la vie et à d'autres problèmes dans les régions éloignées du nord du Canada.

Fournir une boîte d'anniversaire apporte de la joie à l'enfant, et supporte les parents et les tuteurs avec les dépenses supplémentaires entourant les anniversaires.

Chaque enfant est jumelé avec une marraine ou un parrain qui est informé au sujet du nom, de l'âge, du sexe et de quelques préférences thématiques de l'enfant. Les boîtes doivent inclure un mélange de gâteau, le glaçage, et quelques décorations d'anniversaire.

La marraine ou le parrain expédie la boîte directement à la famille de l'enfant. Tous les frais sont couverts par une marraine ou le parrain, y compris les frais d'expédition. **Considérez l'achat d'une boîte prépayée par Poste Canada pour économiser sur les frais d'expédition.**

Les demandes d'anniversaire complétées doivent être soumises au moins 2 mois avant l'anniversaire de l'enfant afin de pouvoir être admissibles à une boîte.

Si vous souhaitez participer avec vos élèves et faire une collecte pour une boîte d'anniversaire:

1. Visitez et aimez la page **The Northern Birthday Box Project Page**
2. le groupe Facebook "The Northern Birthday Box Group".

Toutes les correspondances sont faites par l'intermédiaire du groupe afin de préserver la confidentialité des informations des personnes impliquées.

S'il vous plaît, gardez à l'esprit que ce projet est géré par des bénévoles. L'une des dames qui dirigent ce projet est également enseignante dans le nord du Canada. Une réponse vous sera généralement envoyée dans un délai de quelques jours.

L'APEQ, **Branchez-Vous** et the AEA aimeraient que vous partagiez vos photos et histoires du "**Northern Birthday Box Project**" avec nous. **QPAT** : contactez Julie Montpetit à julie_montpetit@qpat-apeq.qc.ca **AEA** : contactez Gail Klinck à ataunionofficer@gmail.com